

allegations regarding infringements of trade-union rights may be referred for examination to the Fact-Finding and Conciliation Commission on Freedom of Association, and to invite those authorities to submit their observations on the matter; and

7. *Invites* the Secretary-General to report to the Council on the conditions under which the procedure laid down in resolution 277 (X) is applicable to the above communications, having regard to the reply received from the competent authorities of Japan;

8. *Requests* the Secretary-General, in consequence of the communication from the International Confederation of Free Trade Unions (E/1882/Add.1, paragraph 1), to bring to the attention of the Government of Romania the allegations regarding infringement of trade-union freedom in Romania, as well as the provisions of resolution 277 (X) under which allegations regarding infringements of trade-union rights may be referred for examination to the Fact-Finding and Conciliation Commission on Freedom of Association, and to invite that Government to submit its observations on the matter; and

9. *Invites* the Secretary-General to report to the Council on the conditions under which the procedure laid down in resolution 277 (X) is applicable to that communication, having regard to the reply of the Government of Romania;

10. *Notes* that the communication from the *Union des syndicats confédérés du Cameroun* concerning France (E/1882, VII) is already before the Trusteeship Council and therefore requests the Secretary-General to report to the Economic and Social Council the action taken thereon by the Trusteeship Council with respect to the specific allegation regarding the infringement of trade-union rights in the Trust Territory of the Cameroons under French administration; and

11. *Requests* the Secretary-General in future to transmit to the Council only such communications from governments or trade-union or employers' organizations regarding infringements of trade-union rights as reach him not less than seven weeks before the date of the first meeting of the session.

352 (XII). Refugees and stateless persons: report by the Secretary-General arising out of Council resolution 319 B (XI), section III, relating to the problem of statelessness

Resolution of 13 March 1951²⁹

The Economic and Social Council,
Referring to its resolution 319 B (XI), section III,
and

Noting that only a limited number of governments have replied to the Secretary-General's inquiry of 27 September 1950,

1. *Requests* the Secretary-General to address another communication to governments inviting them to submit their observations at latest by 1 November 1951, and to include in their replies not only an analysis of legal and administrative texts and regulations but of the practical application of those laws and regulations;

²⁹ See 467th meeting of the Council.

par la Commission d'investigation et de conciliation en matière de liberté syndicale les plaintes relatives à des atteintes à l'exercice des droits syndicaux, et d'inviter ces autorités à présenter leurs observations à ce sujet; et

7. *Prie* le Secrétaire général de faire rapport au Conseil sur les conditions dans lesquelles la procédure prévue à la résolution 277 (X) pourrait être appliquée aux susdites communications, en tenant compte de la réponse des autorités compétentes du Japon;

8. *Demande* au Secrétaire général, comme suite à la communication de la Confédération internationale des syndicats libres (E/1882/Add.1, paragraphe 1), de porter à la connaissance du Gouvernement roumain les plaintes relatives aux atteintes à la liberté syndicale en Roumanie, ainsi que les dispositions de la résolution 277 (X) permettant de faire examiner par la Commission d'investigation et de conciliation en matière de liberté syndicale les plaintes relatives à des atteintes à l'exercice des droits syndicaux, et d'inviter ce gouvernement à présenter ses observations à ce sujet; et

9. *Prie* le Secrétaire général de faire rapport au Conseil sur les conditions dans lesquelles la procédure prévue à la résolution 277 (X) pourrait être appliquée à la susdite communication, en tenant compte de la réponse du Gouvernement roumain;

10. *Prend acte* de ce que le Conseil de tutelle est déjà saisi de la communication de l'Union des syndicats confédérés du Cameroun concernant la France (E/1882, VII) et, en conséquence, demande au Secrétaire général de faire rapport au Conseil économique et social sur les dispositions prises par le Conseil de tutelle en ce qui concerne la plainte relative à des atteintes aux droits syndicaux dans le Territoire sous tutelle du Cameroun sous administration française;

11. *Demande* au Secrétaire général de ne transmettre dorénavant au Conseil que les communications des gouvernements ou des organisations syndicales, ouvrières ou patronales, relatives à des atteintes à l'exercice des droits syndicaux qui lui parviennent au moins sept semaines avant la date de la première séance de la session.

352 (XII). Réfugiés et apatrides: rapport présenté par le Secrétaire général en application de la section III de la résolution 319 B (XI) du Conseil concernant le problème de l'apatridie

Résolution du 13 mars 1951²⁹

Le Conseil économique et social,
Se référant à la section III de sa résolution 319 B (XI),

Constatant qu'un nombre restreint de gouvernements seulement ont répondu à la demande de renseignements du Secrétaire général en date du 27 septembre 1950,

1. *Prie* le Secrétaire général d'adresser une autre communication aux gouvernements pour les inviter à soumettre leurs observations le 1er novembre 1951 au plus tard et à donner dans leurs réponses non seulement une analyse des textes législatifs et administratifs et des règlements, mais aussi un exposé portant sur l'application de ces lois et règlements dans la pratique;

²⁹ Voir la 467ème séance du Conseil.

2. *Asks* the Secretary-General to transmit a consolidated report on the basis of these replies to the Council and to the International Law Commission; and

3. *Decides* to defer further discussion of this subject to its fourteenth session.

353 (XII). Plight of survivors of concentration camps

*Resolution of 19 March 1951*⁸⁰

The Economic and Social Council,

Taking note of the report⁸¹ received from the Secretary-General in pursuance of Council resolution 305 (XI), adopted on 14 July 1950, on the subject of survivors of concentration camps who, under the Nazi régime, were the victims of so-called scientific experiments,

1. *Appeals* to the competent German authorities to consider making the fullest possible reparation for the injuries suffered, under the Nazi régime, by persons subjected to so-called scientific experiments in concentration camps;

2. *Invites* the International Refugee Organization and any authority which may succeed it in the administration of the Reparations Funds, and voluntary agencies distributing these funds, to alleviate the plight of these victims as far as possible;

3. *Invites* the World Health Organization to assist in the health aspects of the problem;

4. *Requests* the Secretary-General to study the possibility of securing such voluntary support and contributions as may appear necessary to supplement the reparation measures proposed above, if the latter prove inadequate; and

5. *Further requests* the Secretary-General to keep informed of all the measures which may be taken, to seek to ensure that they provide full reparation, and to report to the thirteenth session of the Council on the results of the present resolution.

354 (XII). Report of the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund

*Resolution of 20 March 1951*⁸²

The Economic and Social Council

Takes note with interest of the reports⁸³ of the Executive Board of the United Nations International Children's Emergency Fund.

355 (XII). Report of the Commission of Narcotic Drugs (fifth session)

*Resolutions of 27 February 1951*⁸⁴

A

REPORT OF THE COMMISSION ON NARCOTIC DRUGS

The Economic and Social Council

Takes note of the report⁸⁵ of the Commission on Narcotic Drugs on its fifth session.

⁸⁰ See 476th meeting of the Council.

⁸¹ See documents E/1915 and E/1915/Corr.1.

⁸² See 478th meeting of the Council.

⁸³ See documents E/1908 and E/1940.

⁸⁴ See 446th meeting of the Council.

⁸⁵ See documents E/1899 and E/CN.7/216.

2. *Demande* au Secrétaire général de transmettre au Conseil et à la Commission du droit international un rapport d'ensemble, établi d'après ces réponses;

3. *Décide* de renvoyer toute nouvelle discussion de cette question à sa quatorzième session.

353 (XII). Situation des survivants des camps de concentration

*Résolution du 19 mars 1951*⁸⁰

Le Conseil économique et social,

Prenant acte du rapport que lui a adressé le Secrétaire général⁸¹ en exécution de la résolution 305 (XI) que le Conseil a adoptée le 14 juillet 1950 au sujet des survivants des camps de concentration victimes sous le régime nazi d'expériences prétendues scientifiques,

1. *Adresse un appel* aux autorités allemandes compétentes pour qu'elles envisagent la réparation la plus complète possible des préjudices subis, sous le régime nazi, par les personnes soumises à des expériences prétendues scientifiques dans des camps de concentration;

2. *Invite* l'Organisation internationale pour les réfugiés ou toute autre organisation qui pourrait lui succéder dans la gestion des fonds de réparations, ainsi que les organisations bénévoles qui assurent la distribution de ces fonds, à alléger le sort de ces victimes dans toute la mesure du possible;

3. *Invite* l'Organisation mondiale de la santé à accorder son aide pour les questions de santé qui se trouvent posées;

4. *Prie* le Secrétaire général d'étudier la possibilité de s'assurer les contributions et concours volontaires qui apparaîtraient comme nécessaires pour compléter les mesures de réparations envisagées ci-dessus au cas où celles-ci s'avéreraient insuffisantes;

5. *Prie en outre* le Secrétaire général de se tenir informé des diverses mesures qui seront prises, de s'efforcer d'obtenir qu'elles assurent une réparation complète et de présenter un rapport au Conseil, à sa treizième session, sur les résultats de la présente résolution.

354 (XII). Rapport du Conseil d'administration du Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance

*Résolution du 20 mars 1951*⁸²

Le Conseil économique et social

Prend acte avec intérêt des rapports du Conseil d'administration du Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance⁸³.

355 (XII). Rapport de la Commission des stupéfiants (cinquième session)

*Résolutions du 27 février 1951*⁸⁴

A

RAPPORT DE LA COMMISSION DES STUPÉFIANTS

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport de la Commission des stupéfiants sur sa cinquième session⁸⁵.

⁸⁰ Voir la 476ème séance du Conseil.

⁸¹ Voir le document E/1915.

⁸² Voir la 478ème séance du Conseil.

⁸³ Voir les documents E/1908 et E/1940.

⁸⁴ Voir la 446ème séance du Conseil.

⁸⁵ Voir les documents E/1899 et E/CN.7/216.